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Рассматриваются вопросы гласности в судебной реформе 1864 года. Публичное обсуждение будущих су-
дебных преобразований и построение судебного процесса на гласности, публичности опережающими историю 
темпами сформировало в Российской империи новое судопроизводство, приближенное к современному уровню 
западных стран. Исследование материалов судебной реформы показало, что Устав гражданского судопроизводства 
1864 года, Учреждение судебных установлений 1864 года содержат новые подходы в построении судопроизводства, 
принципы гражданского процесса, среди которых принцип гласности гражданского процесса приобрел широкое 
содержание в нормах и стал основой дальнейших преобразований. Духом уважения к суду и тяжущимся пронизан 
новый порядок гражданского судопроизводства. 
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The work considers the issues of publicity in the judicial reform of 1864. A public discussion of future judicial reformations 
and an arrangement of judicial process on the basis of publicity, transparency outpacing history, established a completely 
new court system and order of legal proceedings in the Russian Empire close to the modern level of Western countries. 
The study of materials concerning the judicial reform proved that the statute of civil procedure, as well as organization of 
judicial institutions in 1864 includes new approaches to the formation of legal proceedings, where the publicity approach 
turned out to be the basis for further transformations. The verbal form of the courtwere introduced, illiterate people got an 
equal opportunity to become participants and public in a lawsuit. The new order of civil proceedings was permeated with 
the spirit of respect to the court and litigants.
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